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НавіНы экаНомікі

Сняжок пушысты з вышыні
у танцы кружыць,
апошні ліст на ветры, як струна,
звініць,
а восень ціха паўз мяне
па шкельцах лужын
праходзіць і не азіраецца 
ані.

Стаю, нібы падранак-журавель
на ўзмежку,
і ажывае ў сэрцы раптам 
боль стары:
у гэтай восені была твая
усмешка,
як ты, начамі яна плакала
наўзрыд.

О, каб я мог яе суцешыць
хоць чым-небудзь,
замовіць дождж з нябёсаў зорны
хоць адзін,
ці з ёю проста пастаяць
пад вечным небам,
ды толькі я не змог нічым
ёй дагадзіць.

Яна сыходзіць – ёй услед
сплывае вечар,
і снег з нябёсаў
ціха сыплецца яшчэ.
Ўсё, што паспеў я –
ёй накінуў плед на плечы
і пажадаў ёй,
каб вярталася хутчэй.

Г.Станкевіч

 Гісторыя

 адукацыя

(працяг на стар. 2)

Наша жыццё

На шчасце, пільныя суседзі, адчуўшы 
пах газу, неадкладна патэлефанавалі ў 
газавую службу, тым самым прадухілілі 
бяду.

Як высветлілася пазней, гаспадар 
кватэры ў той момант, калі прыехала 
аварыйная служба, мыў вопратку і 
ніякага паху газу не адчуваў. Нават 
здзівіўся, чаму да яго ў кватэру ідуць 
староннія людзі. Паніку суседзі паднялі 
нездарма: канцэнтрацыя газу ў кватэры 
і пад'ездзе была вялікая. Каб супакоіць 
гора-гаспадара кватэры, які вёў сябе 
не зусім адэкватна, прыйшлося яшчэ 
выклікаць на падмогу супрацоўнікаў 

міліцыі.
У выніку на мужчыну быў складзены 

адміністрацыйны пратакол. Яму 
давялося трымаць адказ за свае дзеі 
перад членамі адміністрацыйнай камісіі, 
якая дзейнічае пры райвыканкаме.

Як патлумачыў парушальнік, ніякіх 
злых намераў у яго не было, ён нават не 
заўважыў, што ўключаныя фаеркі. А пра 
тое, што пах газу адчуваецца ў кватэры і 
пад'ездзе нават і падумаць не мог.

Супрацоўнік газавай службы, які ў той 
дзень выязджаў на месца здарэння, 
растлумачыў, што мужчына паводзіў 
сябе неадэкватна, усё хацеў запаліць, 

але, на шчасце, не знайшоў запалкі. А 
загазаванасць сапраўды была вялікая. І 
толькі цуд выратаваў гаспадара кватэры 
і жыхароў дома, якія маглі б пацярпець.

У выніку мужчыну-парушальніку 
прыйдзецца паплаціцца рублём за сваю 
бестурботнасць. Члены камісіі прынялі 
рашэнне аштрафаваць парушальніка на 
10 базавых велічынь. Можа, хоць бы гэта 
прымусіць яго ў наступны раз задумацца, 
перш чым рабіць неабдуманыя ўчынкі.

Прыйшлося тлумачыць свой учынак 
яшчэ і адной дзяўчыне, якую таксама 
запрасілі на камісію. У віну ёй ставілі 
тое, што яна, распівалі спіртныя 
напоі з непаўналетняй. Ёй таксама 
прыйдзецца заплаціць штраф у памеры 
10 базавых велічынь. Таксама аднаму з 
запрошаных на камісію было вынесена 
папярэджанне за парушэнне правілаў 
утрымання жывёл.

алена марозава
“Зара”

Нядаўна ў райцэнтры ў шматкватэрным жылым доме па вуліцы 
Чарняхоўскага ледзь не адбылося надзвычайнае здарэнне. 
Віной усяму паслужыла бестурботнасць аднаго з жыхароў 
дома. Мужчына, знаходзячыся ў кватэры, пакінуў адкрытымі 
краны чатырох незапаленых фаерак на газавай пліце, што 
прывяло да загазаванасці кватэры і пад'езда, у сваю чаргу гэта 
стварыла пагрозу пажару і выбуху.

На адміНістрацыйНай камісіі

У тым ліку дасудоваму 
аздараўленню падлягаюць 323 
сельгасарганізацыі, у дачыненні да 
ста двух неабходна правядзенне 
працэдуры банкруцтва.

У ліку гаспадарак, якія падлягаюць 
дасудоваму аздараўленню, КСПУП 
«Дразды Агра», КСПУП «Плісы Агра», 
СУП «Свіціна-ВМК» і ААТ «Бешанковічы 
Аграсэрвіс» Бешанковіцкага раёна.

Як раней паведамлялася, з'яўленне 
такіх спісаў было прадугледжана 
ўказам прэзідэнта № 253 ад 4 ліпеня 
2016 года. Шанцы трапіць у катэгорыю 
тых, хто пойдзе на дасудовае 
аздараўленне, былі ў гаспадарак, якія 
да 1 верасня прадставілі бізнес-план 
«які змяшчае меры па дасудовым 
аздараўленні [...] з указаннем асоб, 
на якіх ускладаецца адказнасць за 
яго рэалізацыю», у тым ліку размова 
ішла аб персанальнай адказнасці 

старшыні адпаведнага выканкама. 
Калі бізнес-план ўзгадненне не 
праходзіў, сельгаспрадпрыемства 
чакае працэдура банкруцтва.

Паводле звестак Белстата 
за студзень-жнівень, 348 
прадпрыемстваў сельскай гаспадаркі 
Рэспублікі Беларусь было стратнымі, 
што складае 24,4% ад іх агульнай 
колькасці. Сума чыстых стратаў склала 
175,5 млн рублёў, павялічыўшыся 
на 30,5% да аналагічнага перыяду 
мінулага года.

Пры гэтым і многія прыбытковыя 
прадпрыемствы працавалі на 
мяжы эфектыўнасці: за студзень-
жнівень 60% рэнтабельных 
сельгаспрадпрыемстваў працавала з 
рэнтабельнасцю ад 0% да 5%. Усяго 2% 
могуць пахваліцца рэнтабельнасцю 
вышэй за 20%.

м.васільеў

Пастановай № 889 ад 31 кастрычнiка зацверджаны пералікі 
сельгасарганізацый, якія падлягаюць дасудоваму аздараўленню, 
і тых, у дачыненні да якіх прыйдзецца распачынаць працэдуру 
банкруцтва. У спісах - больш за 400 суб'ектаў гаспадарання.

У спісе На аздараўлеННе 
чатыры прадпрыемствы

Сюды прынеслі зямлю з магіл 
загінуўшых воінаў з падмаскоўных 
палёў, дзе ўпершыню былі 
разгромленыя нямецкія войскі. У 
аснову Кургана легла свяшчэнная 
зямля горада Ленінграда, Брэсцкай 
крэпасці, воінскіх пахаванняў раёна. 
Кожны лічыў сваім абавязкам кінуць 
жменьку зямлі, аддаўшы даніну памяці 
загінулым вызваліцелям.

У спецыяльнай нішы замуравалі 
капсулу з наказам нашчадкам.

6-га лістапада 2016 гола Кургану 
Славы споўнілася 50 гадоў. У гэты 
дзень каля яго сабраліся жыхары і госці 
Бешанковіцкага раёна на ўрачысты 
мітынг.

Ветэранаў Вялікай Айчыннай вайны, 

прадстаўнікоў прадпрыемстваў, 
арганізацый, навучальных устаноў і 
гасцей цёпла віталі кіраўнікі раёна і 
школьнікі.

Да падножжа Кургана лягла 
гірлянда Славы ад моладзі і вянкі ад 
прадпрыемстваў і арганізацый раёна.

У завяршэнне мітынгу, як і 50 гадоў 
таму, прадстаўнікі маладога пакалення 
раёна запалілі дзясятак паходняў 
ад Вечнага агню на Кургане Славы 
і панеслі агонь да брацкай магілы 
воінаў, якія загінулі пры вызваленні 
Бешанковічаў. Там яны далі клятву 
свята берагчы памяць пра тых, хто ў 
баях за радзіму аддаў сваё жыццё.

www. beshenkovichi.
vitebsk-uegion.gov.by

Курган Славы ў Бешанковічах быў закладзены жыхарамі раёна 
ў гонар 22-й гадавіны з дня вызвалення Бешанковіцкага раёна 
ад нямецка-фашысцкіх захопнікаў і ўрачыста адкрыты 6-га 
лістапада 1966 года. 

БешаНковіцкамУ 
кУргаНУ славы 

50 гадоў

Чыноўнік аблвыканкама выказвае 
«заклапочанасць умацаваннем у 
свядомасці навучэнцаў дэструктыўных 
падмуркаў сучаснай масавай культуры». 

«З'яўляючыся прадуктам сучаснай 
масавай культуры Захаду, гэтыя гэтак 
званыя «святы» не адносяцца ні да 

рэлігійных святаў якойсьці з канфесій, 
зарэгістраваных на тэрыторыі Рэспублікі 
Беларусь, ні да свецкіх святаў нашай 
дзяржавы. [Яны] носяць дэструктыўны 
характар, падрываюць падмуркі 
маралі, сям'і і нацыянальных традыцый 
беларускага народа», — гаворыцца ў 

лісце. 
Сучасная моладзь, сцвярджае аддзел 

адукацыі Віцебскага аблвыканкама, 
«разнявольвае жывёльныя інстынкты», 
адзначаючы Хэлоўін. 

Дапамагаюць ёй у гэтым, 
сцвярджаецца, «цёмныя» задавальненні 
ў начных клубах: алкаголь, тытунь і 
наркотыкі.

Калі Хэлоўін крытыкуюць і царкоўныя 
іерархі, а таксама палітыкі-кансерватары, 

Дакумент «Аб святах» адрасаваны кіраўнікам устаноў адукацыі 
вобласці за подпісам Дзмітрыя Хомы — начальніка ўпраўлення 
адукацыі Віцебскага аблвыканкама — ён забараняе святкаванне 
Хэлоўіна і Дня Закаханых у школах і вучэльнях.

заБараНілі адзНачаць 
дзеНь святога валяНціНа
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• Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты «Крывінка» 
паведаміце рэдакцыі аб 
гэтым. Калі не жадаеце 
атрымліваць газету, то 
патэлефануйце. 

• Калі прачыталі  “Кры-
вінку”, то калі ласка, 
перадайце знаёмым.

• Наша газета стала 
размяшчаецца на партале 
http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 
могуць яе спампаваць са 
старонкі: http://kamnikat.
org/kryvinka.html каталагу 
“Пэрыёдыка” для далейшага 
выкарыстання яшчэ 
да з’яўлення газеты на 
паперы.

Наша жыццё

дЗе лепш

ЗдарэННі
(пачатак на стар. №1)

 адукацыя

Лідзіруюць ж у спісе тых, 
хто часцей за ўсё атрымлівае 
від на жыхарства ў Еўропе, 
— украінцы (каля 500 тысяч 
чалавек). Другое месца ў 
грамадзян ЗША (261 тысяча), 
трэцяе — у Кітая (167 тысяч).

Беларусы ў спісе атрымантаў 
від на жыхарства ў Еўрасаюз 
займаюць сёмае месца, 

абганяючы Расію.
Беларусаў ад іншых мігрантаў 

адрозніваюць прычыны 
атрымання віду на жыхарства. 
Напрыклад, украінцы ў 
асноўным едуць у Еўропу 
ў пошуках працы — такіх 
75%. Траціна пераехаўшых 
амерыканцаў і каля 60% кітайцаў 
атрымліваюць у ЕС адукацыю, 

Па дадзеных Еўрастата, у 2015 годзе 82 024 
беларусы атрымалі від на жыхарства ў Еўрасаюзе. 
Дарэчы, 75 тысяч з 82 тысяч, якія атрымалі від на 
жыхарства ў ЕС, выбралі суседнюю Польшчу.

з’язджаем На жыхарства…

то Дзень Закаханых раней пад 
крытыку не трапляў.

Праўда, каталіцкія святары 
заклікалі не камерцыялізаваць 
яго, а Расійская праваслаўная 
царква ў піку яму спрабуе 
прышчапіць культ святых Пятра 
і Фяўронні, але ў Беларусі ён 
мала распаўсюджаны.

Сваю антыпатыю да Дня 
Закаханых чыноўнікі тлумачаць 
блытана. 

«Дадзенае свята адзначаецца 
так шырока, што многія 
ўстановыя адукацыі аказаліся 
ўцягнутыя ў гіганцкую масавую 
індустрыю інфармацыйна-
ідэалагічнага і эканамічнага 
характару (набыццё 
навучэнцамі паштовак)», — так 
тлумачыцца ў загадзе. 

Чыноўнікі зачапіліся за тое, 
што Дзень святога Валянціна 
ўзнік у Старажытным Рыме 
ў перыяд яго «маральнай і 
палітычнай дэградацыі». 

Сыходзячы з пералічаных 
довадаў, установам адукацыі 
настойліва рэкамендуюць 

адрачыся святкавання гэтых 
дзён і прыняць іх з выхаваўчых 
планаў. 

Няўжо Дзень Закаханых 
настолькі вялікая праблема 
для адукацыі, каб рассылаць 
адмысловыя загады?

«Наша Ніва» спытала пра гэта 
самога Дзмітрыя Хому, але той 
быў заняты і даручыў адказаць 
на пытанні свайму намесніку — 
Валерыю Кунашка, начальніку 
аддзела выхавання. 

«Вы на мове размаўляеце, 
мяркуючы па ўсім, хрысціянінам 
з'яўляецеся, ну навошта вам 
гэтыя святы чужыя? — сходу 
адказаў Кунашка. — Гэта не 
нашыя, не нацыянальныя 
святы, тым больш у вас, 
размаўляючы па-беларуску… 
Вы павінны наадварот — 
падтрымліваць…»

«Гэтае свята [Хэлоўін] не было 
ніколі, не святкавалася. Апошнім 
часам яго ўнеслі ў моладзевы 
асяродак — у начных клубах… 
Я думаю што і следства, якае 
вядзецца па гэтым выпадку з 
бензапілой у гандлёвым цэнтры 

ў Мінску… Ён таксама хацеў і ў 
МІТСО пранесці, і гэтак далей… 
Разумееце, вера ў злых духаў, 
што ўсе яны прапагандуюць, гэта 
шкодна для маладых псіхічна не 
загартаваных маладых людзей. 
Для іх гэта не ёсць добра», — 
працягнуў чыноўнік. 

Чыноўнікі спадзяюцца 
перамагчы глабалізацыю сваімі 
ўказамі? — спыталіся мы. 

«Хай адзначаюць нашыя 
Калядкі, Саракі. І вам, 
беларускамоўнаму, і газеце, як 
нікому трэба прапагандаваць 
нашыя нацыянальныя святы. 
А не чужыя нам, прынесеныя 
звонку. Я скончыў гістфак БДУ, 
прыехаў і першы раз пачуў, што 
такое Дзень Святога Валянціна 
— цэлая індустрыя, паштовачкі 
гэтыя трэба купляць…».

Скончыў свой адказ чыноўнік 
тым, што «ўсе беларускамоўныя 
мусяць падпісацца пад гэтым 
лістом», бо «нават на калегіі 
Мінадукацыі гаварылася, што 
гэта абсалютна чужыя нам 
святы».

Наша Ніва
І справа не толькі ў дрэнных 

умовах надвор’я. Адну з фураў 
каля моста праз Крывінку 
прымусіў пакінуць дарогу 
мясцовы п’яніца. 

Ён выйшаў на дарогу, расставіў 
рукі і такім чынам “лавіў” грузавік. 
Каб пазбегнуць сутыкнення 
з чалавекам, вадзіцель быў 
змушаны з’ехаць з дарогі ў кювет. 
Калі п’яніца ўбачыў, што ён 
нарабіў, то кінуўся ад вадзіцеля 
ўцякаць … проста ў зімовую раку. 
Магчыма, што зімовае плаванне 

стала б для яго апошняй 
прыгодай, але вадзіцель, якога 
зусім не задавальняў такі ход 
падзей, выцягнуў небараку. 
Падаспеўшыя медыкі на хуткай 
дапамозе прывязлі “героя” 
ў прыёмны пакой раённай 
бальніцы, дзе з яго знялі разам 
з мокрым адзеннем ціну і 
абагрэлі.

Яшчэ адна фура звалілася ў 
кювет непадалёку ад кавярні на 
220-м кіламетры.

а. тутэйшы

10-га лістапада а 8-й раніцы на аўтадарозе М-3 
Мінск – Віцебск блізу Бешанковіч адразу дзве 
фуры з’ехалі ў кюветы.

выпадак 
На дарозе

Здарэнне адбылося 
ўвечары ў самым цэнтры 
вёскі недалёка ад аўтобуснага 
прыпынку.

Жанчына трапіла пад колы 
маршруткі, чаго не заўважыў 
кіроўца, і яе цягнула па дарозе 

некалькі метраў. 
Медыкі бешанковіцкай 

хуткай дапамогі, якія 
прымчаліся па тэрміноваму 
выкліку, канстатавалі смерць 
пацярпеўшай.

а.тутэйшы

5-га лістапада ў вёсцы Бачэйкава пад коламі 
маршруткі Лепель – Віцебск загінула 40-гадовая 
жанчына.

смерць пад 
коламі маршрУткі

Для гэтага фізічным асобам 
дастаткова зарэгістравацца 
на сайце http://speed-
control.bv, паказаўшы 
дзяржаўны рэгістрацыйны 

І менавіта ў гэты бязьлюдны 
вечар мы на сваёй 
сямейнай машыне адным 
неасьцярожным націскам 
на пэдаль газу ўмомант 
разнастаілі наша падарожжа 
па Падляшшы. Здаючы назад, 
на здаравенную бэтонную 
пліту, якая мірна ляжала на 
траве. Узьехаўшы на тую 
пліту і, па гуку мне здалося, 
успароўшы ўсе, якія магчыма, 
аўтамабільныя вантробы.

Як высьветлілася па зьезьдзе 
з «пастамэнту», у машыне быў 
варваны паліўны радыятар 
і, адпаведна, перарваны 
паліўны правод. Салярка 
ўпэўненым струмянём 
вылівалася на мокры асфальт. 
Мы з жонкай і дзецьмі сумна 
праводзілі гэты струмень 
вачыма. А я маляваў сабе 
бліжэйшую пэрспэктыву. З 
даражэнным эвакуатарам. 

З сэрвісам на некалькі дзён. 
Бо што ўзяць зь небаракаў 
з-за Бугу, акрамя трайной 
аплаты? З доўгаю дарогаю 
дадому. Спачатку цягніком да 
Беластока, потым аўтобусам 
да Горадні. І чым далей, тым 
настрой усё больш станавіўся 
абыякавым.

А далей пачаўся цуд. Цуд 
беларускай салідарнасьці. 
Жонка згадала, што муж 
яе сястры Сяргей родам з 
Падляшша. Ягоны дзед пакінуў 
родную вёску Мокрае ў 
1946-м, заваблены ў сталінскі 
рай савецкімі агітатарамі. 
Што ў Бельску жыве ягоны 
аднавясковец! Не сваяк, але 
ж зямляк. Чалавек з самога 
Мокрага! Даведаліся нумар, 
патэлефанавалі.

І тут жа былі запрошаныя ў 
госьці.

А зямляк, дабрадушны 

таўстун у акулярах, зь 
дзіўнай беларуска-польска-
расейска-падляскай мовай, да 
нашага прыходу ўжо накрыў 
стол і падрыхтаваў ложкі для 
начлегу. А далей зьвязаўся 
зь нейкім Андрэем, знаёмым 
вадзілам-дальнабойшчыкам. 
«Людзі зь Беларусі пацярпелі 
крушэньне». А той Андрэй 
пазваніў сваёму брацельніку-
аўтамэханіку. Але той 
брацельнік быў ня дома і 
параіў свайго швагра. А той 
швагер брацельніка Андрэя 
азваўся дапамагчы. Толькі каб 
па яго заехалі ў недалёкую ад 
Бельска вёску. 

Андрэй пагнаў свой 
рэно з хуткасьцю «хуткай» 
дапамогі пад пераробленую 
верасоўскую «Завіруху», 
перапетую ў больш хуткім 
тэмпе. «Гэта Радыё Рацыя»? 
— спытаў я. «То не, — адказаў 
Андрэй, — гэта дыск. Купіў у 
Беластоку. Нейкія беластоцкія 
пяюць нашы песьні». А швагер 
Павал ужо чакаў нас апрануты 

ў рабочае адзеньне. І праз 
паўгадзіны машына была 
гатовая. Паліўны провад 
злучаны. На маё пытаньне 
— «колькі?» адказам былі 
ўсьмешкі. Маўляў, свае 
людзі, колькі той працы, не 
пераймайся.

Я глядзеў на ўсё, што 
адбываецца і адчуваў 
проста неверагодны 
гонар за беларусаў. Я ж не 
чачэнец. Не армянін. І не 
таджык. Не прадстаўнік якой 
іншай нацыі, дзе крэўная 
салідарнасьць не пусты гук. 
Але што гэта такое на смак 
мне было прадэманстравана 
на Падляшшы. І я не магу 
сказаць, што мне гэта не 
спадабалася. У дзень, калі 
ў Польшчы зачыненыя 
амаль усе дзьверы, мы былі 
адрамантаваныя, абагрэтыя, 
накормленыя і ўладкаваныя. 
Зь Пятром мы прагаманілі 
амаль да раніцы.

Беларусы! Не кідайце адзін 
аднаго! Ні на дарозе, ні ў 

хаце. Быць беларусам — гэта 
крута! Ну і на мяне можаце 
разьлічваць! Заўжды!

Зьміцер Бартосік
свабода

1 лістапада. Бельск-Падляскі. Польшча. Ліе дождж, 
вечар. Дзень памяці продкаў. Закрытыя крамы, 
кавярні і сэрвісы.

як крУта Быць БеларУсам

знак транспартнага сродку, 
нумар тэхнічнага пашпарта, 
ідэнтыфікацыйны нумар ўлас-
ніка транспартнага сродку 
з пашпарта грамадзяніна 

Рэспублікі Беларусь і мабільны 
тэлефон. Перыяд падпіскі ад 3 
да 12 месяцаў. Паслуга SMS-
абвесткі прадастаўляецца  
бясплатна.

таццяна Зобнева, 
начальнік аддзела 

прымусовага выканання 
Бешанковіцкага раёна

палова прыезджых туркаў і 
70% мараканцаў мелі права на 
від на жыхарства ў Еўропе па 
сямейных прычынах.

Беларусы ж называлі ў 
асноўным нейкія «іншыя 
прычыны» — і такіх было 
84%. Толькі 3,7% пераехалі 
па сямейных абставінах, 4,7% 
— у мэтах адукацыі і 7,2% — 
па працы. Дарэчы, 75 тысяч 
з 82 тысяч, якія атрымалі від 
на жыхарства ў ЕС, выбралі 
суседнюю Польшчу.

Наша Ніва

SMS за перавышэННе хУткасці
НавіНы даі

Ў цяперашні час ўладальнікі транспартных сродкаў 
могуць падпісацца на атрыманне SMS-абвесткі аб 
фотафіксацыі парушэнняў хуткаснага рэжыму.

Аднавосны прычэп паставілі 
пад муку з-пад размолу, і 
трактарыст паехаў на іншую 
працу. Прычэп пакрысе 
напаўняўся мукой, а пасля 

сам пакаціўся і перакуліўся. 
Жанчына аказалася ў 
гэты момант там, куды ён 
перакуліўся.

а.тутэйшы

12-га лістапада ў Камосках у КСВУП “Палітад-
дзелецАгра” адбыўся трагічны выпадак. 55-гадовая 
жанчына загінула пад трактарным прычэпам. 

загіНУла жаНчыНа

2-га лістапада ў 18-02 паступіла 
паведамленне аб пажары ў 
кватэры ў г.п. Бешанковічы па 
вуліцы Чарняхоўскага, д. 40.

У выніку пажару ў кватэры 

ў пакоі 3х4 м пашкоджаная 
нацяжная столь, маёмасць. 
Прычына пажару 
высвятляецца.

З сайта мНс

гарэла кватэра
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аНалітыка

Беларусь — Зша

Апошнімі часамі абодва 
бакі — як Злучаныя Штаты, 
так і Сінявокая — прыклалі 
даволі шмат намаганняў, 
каб выйсці ў двухбаковых 
адносінах з таго стану 
глыбокай замарозкі, 
якая доўжыцца амаль 
дзесяцігоддзе.

Нагадаем, у 2004-м у ЗША 
быў прыняты «Акт пра 
дэмакратыю ў Беларусі», 
які патрабуе спынення ў 
краіне рэпрэсій супраць 
іншадумцаў і ўводзіць 
санкцыі супраць некаторых 
галінаў беларускай 
эканомікі. Цікава, што 
згодна гэтаму дакументу 
прадстаўнікі ЗША ў МВФ 
павінны галасаваць супраць 
надання Беларусі крэдытаў 
з гэтай структуры.

З-за рэпрэсій на выбарах 
2006 года ў 2007-м 
пад санкцыі патрапіў 
канцэрн «Белнафтахім» — 
«цяжкавагавік» у гандлі 
з ЗША. У дадатак пэўныя 
дзяржпрадпрыемствы і 
банкі былі заўважаныя ў 
парушэнні міжнароднага 
эмбарга адносна Ірана, 
і таксама ўвайшлі ў 
«санкцыйны спіс». У адказ 
Мінск значна скараціў 
сваё дыппрадстаўніцтва ў 
Вашынгтоне і запатрабаваў 
парытэтнага скарачэння 

дыпмісіі ЗША ў Беларусі. У 
сакавіку 2008 года колькасць 
супрацоўнікаў пасольства 
Злучаных Штатаў была 
скарочана з 35 чалавек да 
5, Мінск па патрабаванні 
беларускага боку пакінула 
пасол Карэн Сцюарт. З тых 
часоў пасла ЗША ў краіне 
няма.

Аднак усё цячэ, усё 
змяняецца. З 2014 года 
адносіны цяплеюць. 
Вашынгтон ацаніў 
міратворчую дзейнасць 
уладаў Беларусі ў расійска-
ўкраінскай вайне і зняў 
санкцыі з некаторых 
беларускіх прадпрыемстваў. 
Аўтаматычна зняліся 
санкцыі з тых, хто патрапіў 
пад іх праз супрацоўніцтва 
з Іранам — калі эмбарга з 
Ірана было знятае….

Далей за амерыканцаў 
пайшоў, канешне ж, 
Аляксандр Лукашэнка. 
Падчас галасавання на 
парламенцкіх выбарах 
11 верасня ён заявіў, што 
«пасол (ЗША ў Мінску) 
абавязкова будзе». «Мы пра 
гэта, у прынцыпе, дамовіліся. 
Я думаю, што пасля выбараў 
у ЗША мы вырашым гэтую 
праблему».

Аптымізму Аляксандра 
Рыгоравіча можна 
пазайздросціць, але 

эксперты яго не падзяляюць. 
«Не трэба думаць, што ў 
Дональда Трампа, які стаў 
прэзідэнтам ЗША, у кабінеце 
будзе такі ж глобус, як у 
Аляксандра Лукашэнкі, і 
што ён неяк заклапочаны 
Беларуссю, — кажа 
міжнародны аглядальнік 
Раман Якаўлеўскі. — Выбары 
амерыканскага прэзідэнта 
на Беларусі не адаб’юцца 
ніяк».

Наконт аднаўлення ў 
нашай краіне працы пасла 
ЗША, Якаўлеўскі зазначае, 
што гэты працэс ідзе, але 
падкрэслівае, што ён — 
не хуткі: пасла павінны 
абраць, зацвердзіць і гэтак 
далей. «Гэта вельмі доўгая 
працэдура ў ЗША», — кажа 
эксперт. Але «трэнд на 
наладжванне адносінаў 
ёсць, і я лічу пазітыўнай 
і важнай падпісаную 
нядаўна заяву пра ваеннае 
супрацоўніцтва Беларусі і 
ЗША», кажа Якаўлеўскі.

З Актам пра дэмакратыю 
ў Беларусі ўсё яшчэ больш 
складана, чым з паслом. 
«У свой час Аляксандр 
Лукашэнка здзейсніў 
выдатнае палітычнае 
дасягненне — гэта першы 
закон, спецыяльна па 
Беларусі, у гісторыі ЗША, 
прыняты аднагалосна. Я 
не думаю, што так проста 
будзе яго прыбраць, тым 
больш, што прычыны, якія 
яго спарадзілі, у Беларусі не 
ліквідаваныя», — адзначае 
міжнародны аглядальнік.

«Я не бяруся сказаць, што 
новы прэзідэнт адзначыць 
свой тэрмін такім дзеяннем, 
як адмена Акта пра 
дэмакратыю. Тым больш, 
што ён мае свае асаблівасці, 
ён дзейнічае не поўнасцю. 
Некаторыя артыкулы з яго 
ўключаюць, некаторыя 
— выключаюць», — кажа 
Якаўлеўскі. І ад асобы 
кіраўніка ЗША ў гэтым 
дакуменце не вельмі шмат 
што і залежыць, бо прымае 
яго Кангрэс, а прэзідэнт 
толькі падпісвае.

Не чакае хуткіх зменаў 
у ЗША ў адносінах да 
Беларусі і палітолаг Валер 
Карбалевіч. «Хто б ні 
перамог у Злучаных Штатах, 
яго першыя праблемы — 
зусім не Беларусь. У новага 
прэзідэнта будзе шмат іншых 
праблем і пытанняў, і да 
Беларусі, калі тут, зразумела, 

Выбары ў ЗША, якімі быў заклапочаны ўвесь 
свет, нарэшце прайшлі. Амерыка «падбівае 
вынікі», а той самы свет варожыць, якой будзе 
палітыка Злучаных Штатаў у дачыненні да іх. Не 
выключэнне тут і Беларусь. 

Ні холадНа, Ні горача для БеларУсі
нічога экстраардынарнага 
не здарыцца, чарга дойдзе 
вельмі не хутка. Таму ў 
дачыненні да Беларусі будзе 
пэўная сіла інерцыі, і пакуль 
не падыдуць тэрміны, ніхто 
не будзе гэтыя пытанні 
ўздымаць», — лічыць 
Карбалевіч.

Змяніць сітуацыю, па 
меркаванні Карбалевіча, 
можа толькі беларускі бок. 
«Калі б у Беларусі, напрыклад, 
раптам настала поўная 
дэмакратыя, то рэакцыя 
амерыканскага ўрада была 
б адпаведная. Але чакаць 
дэмакратыі бліжэйшым 
часам не выпадае, і таму, я 
думаю, у кароткатэрміновай 
перспектыве статус-кво ў 
адносінах Беларусі і ЗША 
захаваецца», — адзначае 
эксперт.

сяргей пульша
“Новы час”

Найперш тое, на што ўжо 
зьвярнулі ўвагу назіральнікі. 
Амэрыканскія выбары 
прадэманстравалі разрыў 
паміж элітай і народам. Гучаць 
звыклыя тэзы пра паўстаньне 
масаў. Бо амаль усе мэдыі, 
зоркі палітыкі, шоў-бізнэсу, 
культуры і спорту агітавалі за 
Клінтан.

Другая важная, хоць і 
банальная выснова. Для 
перамогі ў такіх буйных 
электаральных кампаніях 
патрэбная харызма. 
Апэляваць да эмоцыяў 
важней, чым зьвяртацца да 
рацыё.

І самую галоўную выснову, 
якая вынікае з амэрыканскіх 
выбараў, можна 
сфармуляваць так: палітык 
павінен адчуваць нацыю, 
адэкватна адлюстроўваць 

яе мэнтальныя імпульсы, яе 
калектыўнае падсьвядомае, 
яе ўнутраны голас, 
глыбінныя нацыянальныя 
архетыпы. Доналд 
Трамп прадэманстраваў 
псыхалягічную сумяшчаль-
насьць, каштоўнасную 
роднасьць з сваім 
электаратам, з усімі ягонымі 
фобіямі, забабонамі і 
мітамі. Ён часта апэляваў да 
падсьвядомасьці і інстынктаў 
свайго выбаршчыка, да 
ягоных супярэчлівых 
уяўленьняў пра палітыку. Вось 
шмат пісалі, што Трамп часта 
супярэчыў сам сабе, мяняў 
свае погляды. Дык і звычайны 
абывацель гэтак думае, 
шукаць у ягоных развагах 
пра палітыку бездакорнай 
лёгікі не выпадае.

Менавіта таму цяпер цяжка 

рабіць прагнозы пра будучую 
палітыку прэзыдэнта ЗША 
Доналда Трампа. Бо тэзы, 
якія ён вылучаў падчас 
выбарчай кампаніі, даволі 
супярэчлівыя, прычым па 
ходу кампаніі яны мяняліся. 
Варта адзначыць, што Трамп 
тройчы мяняў партыйную 
прыналежнасьць.

Таксама трэба мець на 
ўвазе, што будучы прэзыдэнт 
ніколі не займаў значных 
дзяржаўных пасадаў, яму 
не даводзілася прымаць 
палітычныя рашэньні. Можна 
казаць, што ён навічок у 
замежнай палітыцы. Да 
таго ж усім вядома, што 
перадвыбарчая рыторыка і 
рэальная палітычная лінія — 
розныя рэчы.

Акрамя таго, можна 
мець пэўныя намеры, але 
часта яны разьбіваюцца 
аб суровую рэальнасьць. У 
гэтым пляне добры прыклад 
— палітыка дзейнага 
прэзыдэнта Барака Абамы. 
Ён перамог на прэзыдэнцкіх 
выбарах пад міралюбнымі 
лёзунгамі, абяцаньнямі 
вывесьці амэрыканскія 

войскі з Аўганістану і Іраку, 
адмовы ад усясьветнага 
паходу за дэмакратыю. (І 
Трамп лічыць, што Амэрыцы 
трэба менш умешвацца ў 
справы за мяжой, асабліва 
на падставе праблемаў з 
правамі чалавека.)

Сёньня, мусіць, усе забыліся, 
што на пачатку сваёй 
дзейнасьці адміністрацыя 
Абамы абвясьціла пра 
«перазагрузку» ў адносінах 
з Расеяй. З такой ідэяй 
прыехала ў Маскву тагачасная 
дзяржсакратар ЗША Гілары 
Клінтан. Ідэя перазагрузкі 
фактычна азначала 
адмову Злучаных Штатаў 
канкураваць з РФ за кантроль 
над постсавецкай прасторай, 
Вашынгтон прызнаваў гэты 
рэгіён расейскай дзялянкай. 
А ў выніку канфлікт ЗША з 
Расеяй з прычыны дзеяньняў 
Масквы на постсавецкай 
прасторы (ва Ўкраіне) 
прывёў да нябачанай з 
моманту распаду СССР 
р а с е й с к а - а м э р ы к а н с к а й 
канфрантацыі.

З гэтай гісторыі можна 
зрабіць выснову, што існуе 

Тое, ува што не хацелі верыць палітыкі, 
экспэрты, аглядальнікі, адбылося. Насуперак 
абсалютнай большасьці прагнозаў. Амэрыканская 
электаральная сэнсацыя чарговым разам 
пасароміла ўсіх тых, хто ўпэўнена лічыў, што 
ведае, паводле якіх правілаў і заканамернасьцяў 
разьвіваюцца палітычныя працэсы. Цяпер 
прыйшоў час вывучаць урокі.

электаральНая рэвалюцыя 
імя доНалда трампа 

лёгіка палітычнага працэсу, 
якая мацнейшая за намеры і 
жаданьні. Таму ці не заўчасная 
эўфарыя, якая цяпер дамінуе 
ў расейскіх мэдыях і сярод 
палітычнай эліты РФ?

Што тычыцца беларуска-
амэрыканскіх адносін. 
Цяжка сказаць, калі ў новай 
адміністрацыі Трампа 
дойдуць рукі да Беларусі. 
А пакуль будзе дзейнічаць 
лёгіка каляіны, інэрцыя існай 
палітыкі.

Дарэчы, хачу нагадаць, што 
ў ЗША існуе заканадаўчы 
акт пад назвай «Акт аб 
дэмакратыі ў Беларусі». 
Паводле яго амэрыканскія 
прадстаўнікі ў міжнародных 
фінансавых арганізацыях 
не павінны галасаваць «за» 
ў пытаньні выдзяленьня 
Беларусі крэдытаў. Падчас 
рашэньня аб крэдытаваньні 
фондам Беларусі мінулым 
разам прадстаўнікі ЗША 
ўстрымаліся.

Але ёсьць адчуваньне, 
што ўсіх нас чакаюць вялікія 
перамены.

валер карбалевіч
радыё свабода
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карбалевіч: Беларусь — 
адзіная краіна ў сьвеце, дзе 
Дзень Кастрычніцкай рэвалюцыі 
сьвяткуецца як дзяржаўнае сьвята, 
выходны дзень. Варта зазначыць, 
што гэта ў пэўным сэнсе супярэчыць 
афіцыйнаму ідэалягічнаму канцэпту. 
Антырэвалюцыйнасьць даўно 
стала яго галоўным элемэнтам. Да 
сучасных рэвалюцыяў беларуская 
ўлада ставіцца скрайне нэгатыўна. 
«Каляровыя рэвалюцыі», Майдан, 
у дзяржаўных мэдыяў выклікаюць 
толькі лаянку.

Дзяржаўныя СМІ асуджаюць 
рэвалюцыі паўсюдна: у Сэрбіі, Украіне, 
Грузіі, Кыргызстане, арабскіх краінах. 
Яны даводзяць, што дзяржаўная ўлада, 
якая б яна ні была — рэч сакральная. 
А рэвалюцыі — гэта гвалт, хаос. Па 
БТ увесь час ідуць фільмы, перадачы, 
якія паказваюць, да якіх нэгатыўных 
наступстваў прывялі рэвалюцыі ў тых 
краінах, дзе яны адбыліся. Лукашэнка 
нават папікаў АДКБ за тое, што яна 
не бароніць кіроўных уладароў ад 
народнага пратэсту…

Адразу пасьля краху СССР і 
камуністычнага рэжыму гэтае сьвята 
было адмененае. Лукашэнка ізноў 
абвясьціў гэты дзень сьвятам у 
1995 годзе, разам з правядзеньнем 
рэфэрэндуму пра сымболіку і мову. 
Гэта быў пік настальгіі па СССР. 
Адначасова быў абвешчаны курс 
на інтэграцыю з Расеяй, якую шмат 
хто лічыў крокам па рэанімацыі 
Савецкага Саюзу. Гэта быў курс на 
сацыяльны, палітычны і гістарычны 
рэванш. На гэтай хвалі апэляцыя да 
Кастрычніцкай рэвалюцыі давала 
кіраўніку Беларусі дадатковыя 
палітычныя дывідэнды.

Але гэта хутка прайшло. Чым 
далей, тым больш настальгія па СССР 
зьмяншалася. Да Кастрычніцкай 

рэвалюцыі грамадзтва пачало 
ставіцца індыфэрэнтна. Палітычных 
дывідэндаў гэта не дадавала. У выніку 
шмат гадоў улады фактычна ніяк 
не сьвяткавалі дзень 7 лістапада на 
дзяржаўным узроўні. Толькі чальцы 
камуністычнай партыі ўскладалі 
вянкі і кветкі да помніка Леніну. Часам 
мясцовае кіраўніцтва да помніку 
Леніну зганяла моладзь і дзяцей па 
разнарадцы. Але адмовіцца ад таго 
сьвята, якое сам устанавіў, Лукашэнку 
цяжка.

Але ёсьць і яшчэ адзін чыньнік. 
Справа ў тым, што беларуская 
сацыяльная мадэль у пэўным сэнсе 
зьяўляецца спадкаемцай савецкай 
сыстэмы. Таму існуе ідэйная і 
палітычная повязь з Кастрычнікам. 
Таму Лукашэнка час ад часу выказвае 
сымпатыі да тых ідэяў, заяўляе, што 
«Ленін і Сталін — сымбалі нашага 
народу», пераймяноўвае станцыю 
мэтро «Плошча Незалежнасьці» у 
«плошчу Леніна», што стварае вельмі 
дзіўнага кентаўра: плошчы Леніна 
няма, а мэтро з назвай «Плошча 
Леніна» — ёсьць.

Сам Лукашэнка 6 лістапада 2012 году, 
падчас адкрыцьця новых станцыяў 
мэтро ў размове з журналістамі сказаў 
пра гэтае сьвята: «Мне прымальныя 
ўсе ідэі, зь якімі рэвалюцыянэры ішлі 
да народу. Тады яны ішлі з добрымі 
ідэямі: зямля — сялянам, фабрыкі 
— рабочым, навядзеньне парадку, 
выратаваньне краіны і г.д. Ніводнага 
дрэннага лёзунгу не было. І пад гэтымі 
лёзунгамі рэвалюцыя перамагла... 
Гэтыя нэгатыўныя працэсы, калі 
забівалі людзей і наогул адышлі ад 
ідэй, дэкляраваных напярэдадні 
рэвалюцыі, — гэта было няправільна, 
але гэта было потым, і мы гэта 
асуджаем. Але нельга ў сувязі з гэтым 
ганіць тое, што было ў 1917 годзе, і 

наогул пускаць пад нож тыя добрыя 
ідэі, зь якімі Ленін і яго каманда ішлі 
на гэтую рэвалюцыю».

Неяк дзіўна адрываць ідэі і лёзунгі 
рэвалюцыі ад грамадзянскай вайны 
і тэрору, якія зьявіліся пасьля. Бо 
яны былі непасрэдным вынікам 
рэвалюцыі. Тэрор і масавыя забойствы 
былі наўпроставымі наступствамі 
тых ідэй, якія, як аказваецца, сёньня 
прымальныя для Лукашэнкі.

цыганкоў: Беларусь — краіна 
ідэалягічных парадоксаў. 
Антырэвалюцыйная ўлада, мантрай 
якой зьяўляецца стабільнасьць 
і парадак, адзначае гадавіну 
рэвалюцыі.

Але парадаксальным чынам 
сьвяткаваньне гадавіны рэвалюцыі 
для цяперашняй беларускай 
улады якраз азначае захаваньне 
стабільнасьці і старых каштоўнасьцяў. 
Менавіта на ідэі захаваньня 
стабільнасьці савецкіх каштоўнасьцяў 
Аляксандар Лукашэнка і прыйшоў 
да ўлады. І, паводле інэрцыі, ня так 
зацята, як раней, але ўлада застаецца 
прыхільнай да левых, сацыялістычных 
і савецкіх каштоўнасьцяў.

Лукашэнка пакуль не зьбіраецца 
адмаўляцца ад гэтага сьвята, 
хаця і разумее, што тэма даўно 
«астыла» і не выклікае захапленьня 
ў грамадзянаў. Магчыма, пэўнае 
ажыўленьне чакае нас у 2017 годзе, 
калі будзе сьвяткавацца стагодзьдзе 
Кастрычніцкага перавароту.

Напэўна, левыя палітычныя 
сілы будуць праводзіць пэўныя 
мерапрыемствы — але рэакцыя 
дзяржавы, я думаю, будзе дастаткова 
млявай і абыякавай…

Калі грамадзтва зьменіцца — 
магчыма, будзе адбываецца і больш 
рашучая «дэленінізацыя». Але пакуль 
грамадзтва дастаткова абыякавае да 
гэтай тэмы, вялікага антыкамунізму 
ў большасьці беларусаў няма. 
Грамадзтва ў сваёй большасьці не 

патрабуе актыўнай дэкамунізацыі, 
дзяржаўнасьць сьвята 7 лістапада 
не выклікае масавых пярэчаньняў 
— акрамя як у нацыянальна-
дэмакратычнай часткі грамадзтва.

дракахруст: У 90-я гады і напачатку 
нулявых ушанаваньне Кастрычніцкай 
рэвалюцыі, апроч ідэалягічных і 
палітычных функцыяў, выконвала 
для беларускай улады і функцыю 
ўтварэньня нацыі. Наўпрост ніколі не 
гаварылася, але ўскосна даводзілася, 
што Беларусь не Расея таму, што 
беларусы захавалі вернасьць свайму 
камуністычнаму мінуламу. Расея, 
маўляў, гэтай спадчыне здрадзіла, 
запэцкалася, разьвяла ў сябе 
алігархаў, якія ўсё пакралі, а Беларусь 
засталася чыстая і верная.

Менавіта таму, паводле гэтага 
бачаньня, Беларусь і мусіла захоўваць 
свой сувэрэнітэт і не аб’ядноўвацца 
з Расеяй. Формулу Лукашэнкі «Ленін 
і Сталін — сымбалі нашага народу», 
агучаную ў 2006 годзе, нельга ўявіць 
сабе ня толькі ў вуснах Ельцына, 
але і Пуціна, і больш рэпрэсіўных, 
чым Лукашэнка, дэспатаў кшталту 
Карымава ці Ніязава. Дарэчы, у 
Ташкенце ў цэнтры гораду ёсьць 
музэй памяці ахвяраў камуністычнага 
тэрору. Пуціну і Карымаву для 
кіраваньня камуністычныя 
правадыры не былі патрэбныя, а 
Лукашэнку — патрэбныя.

Цяперашняму наступу «рускага 
сьвету», ідэі культурна-этнічнага 
адзінства, у Беларусі таксама 
супрацьпастаўляецца савецкая ідэя.

Але, гледзячы па ўсім, гэта сапраўды 
сыходзячая натура. І цяперашнія 
спробы ўлады заігрываць і з 
вышыванкамі, і з беларускай мовай 
— гэта пошук таго, што ў сэнсе 
нацыянальнай мабілізацыі працуе 
лепш, чым савецкі наратыў.

(скарочана) 
праграма “трайны ўдар” 

радыё свабода

Чаму Беларусь адзначае гадавіну камуністычнай рэвалюцыі ў 
Расейскай імпэрыі, а Расея — не? 

што сьвяткУе БеларУсь 7 лістапада 

шумченко: Начала рушиться вся 
цепочка

Лидер РОО «Перспектива» Анатолий 
Шумченко называет свежие данные 
Белстата за январь-сентябрь вполне 
ожидаемыми.  Ведь в прошлом году 
число ИП в Беларуси сократилось 
больше чем на 8 тысяч человек.

– Тенденция, как видим, 
сохранилась. Это еще оптимистичные 
цифры, которые пришли через 
Министерство юстиции. К концу 
года они должны быть еще более 
внушительными, много людей 
находятся пока в стадии ликвидации 
ИП, – отмечает Анатолий Шумченко.

По его информации большинство 
закрывших свой бизнес работало 
в сфере розничной торговли, и их 
уход является существенным ударом 
по бюджету.

В прошлом году, по подсчетам 
РОО «Перспектива», розничную 
торговлю покинуло около 
3 тысяч индивидуальных 
предпринимателей. Только из-за их 

ухода потери бюджета составили 19 
млн долларов, отмечает Анатолий 
Шумченко. Но есть и другие 
негативные последствия.

– куда уходят люди из Ип? На шею 
государства! Лично знаю примеры, 
когда бывшие предприниматели 
шли на убыточные государственные 
предприятия и воспитателями в 
детские сады, – говорит лидер РОО 
«Перспектива».

По его мнению, Указ № 222 о 
сертификации продукции легпрома 
оказался провальным. Количество 
налогоплательщиков сокращается.

— Если в ближайшее время ничего 
не изменится, розничной торговле 
как виду деятельности ИП останется 
существовать 2-3 года. Сегодня 
мы наблюдаем, как сознательно 
уничтожается целый экономический 
класс, — констатирует Анатолий 
Шумченко.

На сегодня в стране около 
250 тысяч индивидуальных 
предпринимателей. Но их уход из 

розничной торговли негативно 
скажется на бизнесе и в других сферах, 
полагает Анатолий Шумченко.

– Предприниматели, которые 
оказывали услуги и торговали на 
рынках, поддерживали друг друга, 
тратили деньги там, где работают 
их коллеги. Предприниматель 
как потребитель был очень 
привлекательным клиентом. Теперь 
начала рушиться вся цепочка. 
Если кто-то думает, что ИП уйдут 
только из розничной торговли, а 
остальные останутся, то он глубоко 
заблуждается, – говорит Анатолий 
Шумченко.

желиба: сокращение числа Ип – 
вопрос не столько экономический, 
сколько социальный

Доктор экономических наук Борис 
Желиба считает, что о значительных 
последствиях для белорусской 
экономики в связи с сокращением 
числа ИП на 4,5 тысяч человек 
говорить не стоит.

– Вклад индивидуальных 
предпринимателей в ВВП страны 
всегда был незначительным. Наши 
ИП, как известно, в основном заняты 
в сфере розничной торговли. С 

другой стороны, миллионы долларов 
налогов, которые платили ИП, пусть 
и терялись на общем фоне, но со 
временем их нехватка скажется в 
местных бюджетах. В теперешних 
условиях приходится считать не то, 
что каждый миллион, поступающий 
в казну, а каждый доллар, – говорит 
экономист.

Вместе с тем Борис Желиба 
отмечает:

– Вопрос об уходе людей из малого 
бизнеса не столько экономический, 
сколько социальный. Какое будущее 
ждет этих людей, сумеют ли они в 
условиях кризиса найти работу и 
не попасть под действие декрета о 
тунеядцах?

Доктор экономических наук 
прогнозирует, что число ИП будет 
сокращаться и дальше, но не такими 
темпами, как в последнее время.

– Наверное, тот, кто не мог выстоять 
в новых условиях после принятия 
Указа №222, уже ушел из ИП. Наши 
люди умеют приспосабливаться, 
умеют выживать в любых условиях, 
— считает экономист.

серГеЙ пИскуН
Завтра твоеЙ страНы

«кУда Уходят люди из ип? На шею … 
госУдарства»

С начала года число ипэшников в стране сократилось на 
4,5 тысячи. Как это скажется на экономике и что будет с 
индивидуальными предпринимателями дальше?


